

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Wednesday, December 5, 1973

[Texte]

• 1530

The Chairman: Gentlemen, I see a quorum. I will open the meeting by having the Clerk of the Committee read the Order of Reference.

The Clerk of the Committee:

Thursday, November 22, 1973

Ordered.—That Bill S-7, An Act respecting The National Dental Examining Board of Canada, be referred to the Standing Committee on Miscellaneous Private Bills and Standing Orders.

Alistair Fraser,
Clerk of the House of Commons.

The Chairman: I will now call Clause 1 of the bill but before doing that I would like to introduce Dr. Victor Railton, Member of Parliament, who will sponsor Bill S-7 and I would also like to introduce Mr. Jeffrey King, Parliamentary Agent to the National Dental Examining Board of Canada. I now ask Mr. King to make his statement.

On Clause 1—*Name in French*

Mr. Jeffrey L. D. King (Parliamentary Agent): Thank you, Mr. Chairman. Together with me today as witnesses are Dr. D. B. Proctor, the President of the National Dental Examining Board; Dr. G. Kravis, Registrar of the National Dental Examining Board; Dr. Wilfrid Feasby, representative of the Royal College of Dentists of Canada; and Mr. Robert Owen, the solicitor for the Royal College of Dentists of Canada.

The main purpose of Bill S-7 is to amend the National Dental Examining Board Act, which act by its very nature is meant to regulate the dental profession within Canada as to establish portability of certificate of qualification for general practitioner dentists throughout Canada and is recognized in each province.

The amendments we are seeking to this bill maintain this portability of certification for general practitioner dentists and to bring within the scope of the National Dental Examining Board the area of specialty or specialists in the dental profession.

• 1535

The Royal College of Dentists of Canada has co-operated with the National Dental Examining Board in achieving this aim. This is a joint venture on the part of both to allow the National Dental Examining Board to be the certifying agency for dental specialties within Canada so that portability of specialists in various specialties is to be recognized throughout Canada in each province.

Originally the bill had been drafted to include other areas of the dental profession, but it appeared this was somewhat premature due to the existence of the Wells Report dealing with dental auxiliaries which had been prepared some years ago with the concurrence of the federal government and the provincial governments. Because of this certain deletions will be made to this Act to remove any reference in Bill S-7 to dental auxiliaries, so it will be confined solely to maintaining the existing certification of

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mercredi 5 décembre 1973

[Interprétation]

Le président: Messieurs, je vois que nous avons un quorum. Je vais ouvrir la séance en demandant au greffier du Comité de lire l'ordre de renvoi.

Le greffier du comité:

Le jeudi 22 novembre 1973

Il est décrété:—Que le Bill S-7, Loi concernant The National Dental Examining Board of Canada, soit renvoyé au comité permanent des Bills privés en général et du Règlement.

Alistair Fraser,
Greffier de la Chambre des communes.

Le président: Je vais maintenant faire mettre en délibération l'article 1 du projet de loi, mais auparavant j'aimerais présenter le D^r Victor Railton, député, qui est parrain du Bill S-7, et j'aimerais également vous présenter M. Jeffrey King, agent parlementaire du *National Dental Examining Board of Canada*. Je vais maintenant demander à M. King de faire une déclaration.

L'article 1—*Nom français*

M. Jeffrey L. D. King (agent parlementaire): Merci, monsieur le président. Je suis accompagné aujourd'hui du D^r D. B. Proctor, président du *National Dental Examining Board*; du D^r G. Kravis, registraire du *National Dental Examining Board*; du Dr Wilfrid Feasby, représentant du Collège royal des chirurgiens dentistes du Canada; et enfin, de M. Robert Owen, conseiller juridique du Collège royal des chirurgiens dentistes du Canada.

Le principal objet du Bill S-7 est de modifier la Loi sur le Bureau national d'examen dentaire du Canada, qui visait, par sa nature même, à réglementer la profession dentaire au Canada, de façon à permettre la reconnaissance du certificat de compétence des dentistes non spécialisés dans tout le Canada, cette loi étant reconnue dans chaque province.

Les amendements que nous voulons apporter au présent projet de loi visent à maintenir cette reconnaissance générale du certificat de compétence pour les dentistes non spécialisés et à rendre le Bureau national d'examen dentaire responsable du secteur des spécialistes de la profession dentaire.

Le Collège royal des chirurgiens-dentistes du Canada a coopéré avec *The National Dental Examining Board* en poursuivant cet objectif. C'est un effort commun fait par les deux organismes qui cherchent à permettre au *National Dental Examining Board* de devenir l'agent d'accréditation des spécialistes en art dentaire du Canada, pour que ces spécialistes soient reconnus dans leur domaine particulier partout au Canada.

Au début, le projet de loi a inclu d'autres domaines dans la profession, mais elle a trouvé que cette mesure était quelque peu prématurée, à cause du rapport Wells sur les auxiliaires dentaires, lequel rapport a été préparé il y a quelques années par le gouvernement fédéral conjointement avec les gouvernements provinciaux. Pour cette raison, certains retranchements seront fait dans ce bill afin de supprimer dans le bill S-7, toute mention aux auxiliaires dentaires, pour que le bill se limite à l'accréditation